
Algemene beschouwingen GroenLinks Programmabegroting  2022 – 2025 Steenwijkerland.

Geachte leden van de raad, geachte voorzitter.

Voor ons ligt de programmabegroting 2022 – 2025. 

De klimaatcrisis en de coronacrisis duren voort. We zijn d’r nog niet vanaf. 

De laatste, de coronacrisis laat diepe sporen in de maatschappij achter. De eerste vloedgolf en de 
tweede tsunami zijn voorbij een nieuwe staat er aan te komen als we niet ingrijpen.  Opnieuw staan 
ziekenhuizen en met name de ic-afdelingen onder grote druk. Evenals de cultuursector zijn 
verschillende bedrijven de crisis nog steeds niet te boven. 

Ook sociaal heeft de coronacrisis een grote inpekt op onze burgers. Er is sprake van vereenzaming 
onder zowel ouderen als jongeren.  

Veel verenigingen en organisatie hebben nog steeds grote moeite hun activiteiten te ontplooien met 
inachtneming van de corona maatregelen. 

Het andere punt de klimaatcrisis duurt voort. Deze weken vindt in Glasgow de VN-klimaattop plaats. 
De bestaande klimaatplannen  worden als volstrekt ontoereikend gekwalificeerd aldus het VN-
milieubureau Unep deze week. Ik kom er op terug bij de programma’s.

Financieel staan we de komende jaren er beter voor. Aan de ene kan door de lastenverhoging voor 
de burgers het afgelopen jaar en aan de ander de kant wel de grootste meer middelen van het rijk.

Positief dat komend jaar de gemeentelijke lasten niet worden verhoogd, ook al staat dat in schril 
contrast met de extreme stijging van de energieprijzen. Juist deze stijging zullen de burgers met de 
kleine beurs het meest voelen. Hoe denkt u de burger de komende jaren verder te gemoed te 
komen?

Voorzitter, de programma’s, een aantal opmerkingen en een aankondiging van moties.

De inwoner op 1.

Bij de Najaarsnota heb ik al aangegeven, dat participatie en draagvlak creëren nog wel eens niet zo 
makkelijk gaat. Dat mag zeker de komende jaren nog de nodige aandacht krijgen.

Even als helder taal gebruik, met de uitvoering van de motie “duidelijke taal” wil het maar niet 
lukken. Het is een lastige materie, maar ik wil toch een klemmend beroep doen op college, 
ambtenaren als ook op ons als raad om maximaal in te zetten op begrijpelijk Nederlands!!!!

Programma “Duurzaam”. 

Er zijn vorderingen gemaakt op het programma duurzaam ook als is het beperkt. Grootschalige 
zonneparken, op een enkele na,  lopen vast op tegenstand van omwonenden en gebrek aan 
draagvlak. En nog blijven wij tegen dergelijke parken als subsidies en de winsten verdwijnen in 
zakken van buitenlandse investeerders.  

Positief is, dat de Stichting Duurzaam Steenwijkerland komt met de energiewinkel. Als gemeente 
kunnen we en moeten we volgens ons meer doen. Zelf het goede voorbeeld geven door maximaal in 



te zetten op zon op dak, te beginnen op gemeentelijk vastgoed en parkeerplaatsen. Daar willen we 
een motie voor indienen.

Het onderdeel circulaire economie komt er wel erg bekaaid af als de gemeentelijke organisatie in 
2030 circulair wil zijn. Hoe breed of hoe smal wilt u het hebben? We willen over het gebruik van 
koffiebekers een motie indienen.

Programma werk aan de winkel

De toeristische sector staat onder de geven coronacrisis nog steeds onderdruk.  De buitenlandse 
toeristen blijven voorlopig weg. Eigenlijk een goed moment om nu echt te kijken welke kant we op 
willen met het toerisme in Steenwijkerland. Concentreren op Giethoorn of spreiden, met 
onderkennen wat de gevolgen daarvan kunnen zijn in kernen als Ossenzijl en Kalenberg. Zetten we in 
op de buitenlanders of meer inzetten op de toerist uit eigen land. Voor GroenLinks zijn er grenzen 
aan de groei bijvoorbeeld in Giethoorn.  Welke gevolgen heeft de ontwikkeling van het European 
Wetland Centrum  Ossenzijl voor de omwonenden in Ossenzijl?

Bij het versterken van de regionale samenwerking ligt de focus duidelijk op de Regio Zwolle en 
natuurlijk kunnen we daar redelijk in meeliften. Ik wil eigenlijk wel opmerken dat Steenwijkerland op 
een kruispunt ligt van 4 provincies.  Goede contacten met buren als  Noordoostpolder, Heerenveen, 
Meppel en Westerveld  zijn eveneens van groot belang op gebied van werk, recreatie en toerisme, 
onderwijs en sport.

Programma samen redzaam.

Het sociaal domein baart ons nog steeds zorgen en daarin zijn we niet alleen. De betaalbaarheid, nu 
en in de toekomst blijft onduidelijk. Afgelopen jaar heeft het rijk behoorlijk bijgesprongen, voor de 
komende jaren blijft het een stevig aandachtspunt. 

Positief is, dat een aantal zaken extra aandacht krijgen in 2022 zoals het regenboogbeleid, 
verbeteren taalvaardigheid en stimuleren vrijwilligersorganisatie als onderdeel van de vitale 
samenleving.

Programma “Mijn Steenwijkerland”.

Evenals andere partijen maken we ons zorgen over de woningbouw.  Gelukkig zijn er een aantal 
kleinschalige projecten in uitvoering. Het blijft echter matig. Ik verwacht dat u als college er alles aan 
doet om de woningbouwcoöperaties achter de broek aan te zitten. 

Zelf hopen we nog dit jaar met een aangepast voorstel over kleine huisjes “Tiny Houses” te komen.

Een punt van aandacht vind ik de verkeersdruk in de wijken door o.a. het toenemende vrachtverkeer 
en de overlast daarvan.  Herkent u dit en gaat u dit aanpakken? 

Verbeteren toegankelijkheid openbare gebouwen te beginnen in het gemeentehuis. Nog steeds 
constateren we dat mensen met een beperking, bijv. rolstoelgebruikers, moeite hebben met het zich 
aanmelden bij de aanmeld paal. In de PPN heb ik er al eens na gevraagd maar geen duidelijkheid 
gekregen.

Er blijven ons nog twee vragen bezig houden:



- Hoe komt het met de huisvesting van de bibliotheek en de herhuisvesting van de Slos.

Tot slot. 

Vorig jaar hebben we niet ingestemd, de resultaten blijven matig. Mede met het oog op de moties en 
hoe daar mee wordt omgegaan zullen we ons stemgedrag bepalen.


